



BY — PAR JENN SMITH NELSON

AN URBAN SAFARI UN SAFARI URBAIN

IN NEW YORK — DANS NEW YORK

Legend has it that 50 years ago the Argentine government shipped a crate of wild monk parakeets to New York in an attempt to control populations and make a profit (the birds were destined for pet stores). But the parakeets escaped. Eventually, they flew out of JFK and built their towering condominium-style nests on ledges, trees and utility poles across the city. Now, thanks to the Wild Brooklyn Parrot Safari and its hour-long educational walking tours, bird enthusiasts can observe the small, bright green parakeets (also called Quaker parrots) in their (un)natural habitat.

The monk parakeets have thrived in the urban environment, swapping seeds for street food and using their dexterous feet to design their dwellings (they're the only parrots that build nests). Upwards of 200 nests have been spotted throughout Brooklyn, notably at Green-Wood Cemetery and Brooklyn College, but also in Queens, the Bronx and Manhattan. The Wild Brooklyn Parrot Safari is one of 1,000 new Airbnb animal experiences, which feature locally hosted, responsible animal tourism outings. ■

On raconte qu'il y a 50 ans, le gouvernement argentin aurait expédié à New York un important lot de conures veuves sauvages destiné aux animaleries, pour à la fois tâcher d'en réguler les populations et d'en tirer profit. Les oiseaux s'étant échappés, la légende veut qu'une volée tout droit sortie de JFK soit allée se construire d'imposants nids collectifs partout en ville, sur les corniches, les arbres et les poteaux des services publics. Aujourd'hui, le Wild Brooklyn Parrot Safari offre des visites guidées éducatives d'environ une heure à pied qui permettent aux ornithophiles d'observer ces petits psittacidés vert clair dans leur habitat (pas trop) naturel.

Les conures veuves se sont adaptées à la ville, troquant les graines pour la nourriture de rue et utilisant leurs pattes agiles pour construire leurs logis (c'est le seul psittacidé à se faire un nid). Plus de 200 nids ont été repérés dans Brooklyn, notamment au cimetière de Green-Wood et à Brooklyn College, ainsi que dans Queens, le Bronx et même Manhattan. Le Wild Brooklyn Parrot Safari est l'une des 1000 nouvelles expériences de tourisme animalier local et responsable d'Airbnb. ■

**THREE MORE
ANIMAL-FRIENDLY
ADVENTURES**
TROIS AUTRES
AVENTURES DE
TOURISME ANIMALIER

RESCUE BABY PUFFINS
SECOUREZ DE JEUNES MACAREUX

Visit Witless Bay, Newfoundland, and volunteer with Puffin & Petrel Patrol to rescue and release baby puffins back into the sea. — Faites du bénévolat pour la Puffin & Petrel Patrol, qui soigne et remet à la mer de jeunes macareux de la Witless Bay, à Terre-Neuve.

cpaws.org

CAMP OUT WITH WOLVES
DORMEZ AVEC LES LOUPS

Support wolves by camping out under the stars with them at New York's Wolf Conservation Center. — Accompagnez les loups le temps d'une nuit à la belle étoile au Wolf Conservation Center de New York.

nywolf.org

STUDY SEA TURTLES
ÉTUDIEZ LES TORTUES MARINES

Help protect sea turtles by joining researchers in Costa Rica, Belize and Mexico. — Aidez à sauver les tortues marines avec des chercheurs du Costa Rica, du Belize et du Mexique.

seeturtles.org

PHOTO: STEVE BALDWIN

✈️ **New York is full of surprises. Air Canada offers more than 20 daily flights from Toronto and 12 daily flights from Montreal to New York.**
La Grande Pomme est remplie de surprises. Air Canada offre plus de 20 vols quotidiens depuis Toronto et 12 depuis Montréal, à destination de New York.